
 

               Z   p   r   a   v   o   d   a   j 
------------------------------------------------------------------------------------- 

Obec Skalička                             č. 15 prosinec 2007         
 
 
 
Vážení občané,  

Několik málo dnů před koncem roku k Vám přichází posledního číslo 
zpravodaje, které Vás opět bude informovat o událostech, které se v naší obci 
udály. Konec roku bývá vždy poněkud hektický a každý z nás má spoustu práce 
a přemýšlení jestli vše co si na začátku roku naplánoval splnil. Ne vždy se vše 
podaří, nebo naopak něco se povede i navíc.  

Když bych měla hodnotit ten pracovní rok na obci, dá se říct, že se 
podařilo zavést spoustu nových kulturních akcí a také některé po delší odmlce 
obnovit. Samozřejmě tyto akce by nebyly bez obětavých občanů  naší obce, kteří 
se do této činnosti zapojili a pomáhali všemi silami, aby výsledek byl 
uspokojivý. Taktéž celkový vzhled obce se nám pomalu mění před očima. Byly 
pokáceny stromy u kapličky a u křížku směrem k Ústí a následně vysázeny 
nové, autobusové zastávky dostaly nový kabát, proběhla rekonstrukce  klubovny 
v suterénu mateřské školy, proběhla rekonstrukce sokolovny včetně plynofikace, 
byl vybudovaný nový vodovodní řád ke dvou parcelám u větrného mlýna a další 
drobné opravy. O celkový vzhled obce pečovali pracovníci, kteří byli celoročně 
zaměstnaní u obce a někteří budou ještě i příští rok. Také zastupitelstvo 
pracovalo řádně a mnohdy nad rámec svých možností. Účast na schůzích 
zastupitelstva byla vždy stoprocentní a také na pracovních poradách, které 
bývají každé pondělí na Obecním úřadě, je  účast hojná. Za práci kterou 
vykonávají jim patří upřímný dík. 

 V neposlední řadě chci poděkovat celému pedagogickému sboru a 
zaměstnancům místní Základní a mateřské školy za obětavou práci, kterou 
vykonávají jak pro naše děti, tak i pro obec při zabezpečení zdárného průběhu 
velikonoční a vánoční výstavy, na které se také spolupodílí i členové kulturní 
komise obce. 

Na závěr mi dovolte, abych Vám popřála šťastné a veselé vánoční svátky 
prožité hlavně v klidu a pohodlí domova, dětem samozřejmě bohatého Ježíška a 
do nového roku 2008 pevné zdraví, trochu štěstíčka a vzájemného porozumění. 
 
 
 
                                                                                        K o č n a r o v á Petra 
                                                                                                   starostka 
    



 

Kulturní akce  záříKulturní akce  záříKulturní akce  záříKulturní akce  září----prosinecprosinecprosinecprosinec    
 
14-15.9.2007 – polojubilejní ročník Festivalu trampských písní – tato třídenní 
akce byla zahájena slavnostním zapálením festivalového ohně, poté byla 
možnost zazpívat si u ohně a dát si malé občerstvení. V sobotu probíhala již 
tradičně soutěž trampských skupin, vyvrcholením sobotního odpoledne bylo 
vystoupení Poutíků z Brna, které sklidilo velký úspěch. 
29.9.2007 – nohejbalový turnaj – výsledky se nám nepodařilo zjistit 
20.-21.10.2007 – Skaličské hody – tento nultý ročník hodů byl sice  náročný, ale 
Vaše ohlasy byly natolik potěšující, že v této tradici budeme pokračovat a 
budeme se snažit nedostatky, které se objevily vylepšit a pokud někdo z Vás má 
nějaký nápad , jak tyto hody ještě vylepšit, budeme rádi za Vaše připomínky. 
24.11.2007 – Beseda se seniory – na tuto besedu přišlo 60 seniorů z naší obce, 
tzn. že o deset více jako loni (pro zastupitele potěšující zpráva). Program, který 
přednesly děti různých věkových kategorií byl nádherný, poté následovalo 
občerstvení a volná zábava při hudbě Akord Zašová. Senioři naší obce 
nezklamali a dokázali, že i ti dříve narození se dokážou bavit do pozdních 
večerních hodin. 
14.,15.,16.,12.2007 – I. Vánoční výstava uskutečněná v naší obci, která byla 
prodejní, ale také inspirativní. Na tuto výstavu se přišlo podívat víc jak čtyřista 
návštěvníků, byla otevřená „krčma“ s možností posedět u svařáčku a dát si něco 
k zakousnutí. Na vstupném bylo vybráno něco málo přes čtyři tisíce, které 
budou použity částečně na zabezpečení adventního koncertu a další část bude 
věnována mateřské škole na pokrytí nákladů souvisejících s touto výstavou. 
Všem, kteří tuto výstavu zajišťovali děkuji. 
 
 
 
 

Plánované kulturnPlánované kulturnPlánované kulturnPlánované kulturní akce ledení akce ledení akce ledení akce leden----dubendubendubenduben    
 
22.12.2007 v 15:30 hodin – II. Adventní koncert, který bude tentokrát v 
Sokolovně ve Skaličce. (pozvánku najdete uvnitř tohoto čísla zpravodaje) 
12.1.2008 – tradiční ples TJ Sokol, hudba z Olomouce, bohaté občerstvení a 
tombola zajištěna 
19.1.2008 – 3. turnaj Grand Prix Olomouckého kraje v šachu 
26.1.2008 – vodění medvěda 
2.2.2008 – pochovávání basy, hudba LIF Olomouc, bohaté občerstvení a 
tombola 
9.2.2008 – Dětský maškarní karneval 
1.3.2008 – Divadlo TJ Dřevohostice (zatím není známo s jakým nastudovaným 
představením nás sokolíci z Dřevohostic překvapí) 
14.-16.3.2008 – Velikonoční výstava 

    
    
    



 

Informace z Obecního úřaduInformace z Obecního úřaduInformace z Obecního úřaduInformace z Obecního úřadu    
 
� upozorňujeme občany, kteří ještě nemají vyřízeny pohledávky vůči obci, 

které se týkají poplatku za komunální odpad, popřípadě ještě nezaplacené 
stočné a psa , aby tak neprodleně učinili, vystavují se tak riziku předání této 
věci exekutorskému úřadu. Poplatek za svoz komunálního odpadu ve výši 
358,- Kč byl splatný k 31.8.2007 a poplatek za stočné a psa k 31.5.2007. Od 
nového roku je cena za odvoz komunálního odpadu v plné výši tzn. 370,- Kč. 
Vysvětlující informace proč je opět navýšení oproti loňskému roku je 
následující: Nová obecně závazná vyhláška vydaná v letošním roku nabyla 
účinnosti od března 2007, tzn., že měsíce leden a únor se ještě počítaly 
poměrem z částky ve výši 300,- Kč/osobu. Výpočet je následující: 
300:12x2=50,- Kč za měsíce leden a únor 2007 a  370:12x10=308,- Kč za 
měsíce březen až prosinec 2007. Součet je tedy 358,-Kč/osobu pro tento rok. 

� Vodovody a kanalizace Přerov  upravují cenu vodného od 1.1.2008 na částku 
ve výši 33,- Kč/m3. 

� Zmíním se ještě k rekonstrukci Sokolovny, která je již naplno využívána. 
Kolaudace stavebním úřadem Hranice proběhla bez závad, nyní se ještě 
provede závěrečné vyhodnocení celé akce s Olomouckým krajem. Klubovna 
je kompletně zařízena i s kuchyňkou, sporákem a vybavením na pořádání 
rodinných  či jiných oslav, je zde k dispozici výčepní chladící zařízení, které 
je součástí pronájmu.Vytápění je plynové a výhodou je , že se můžou vytápět 
jen ty prostory, které jsou na případnou akci využívány.Celkem se náklady na 
rekonstrukci vyšplhaly na bezmála 900 tis. Kč. Tíží nás ještě rovné plechové 
střechy na přístavbách  a fasáda, které podle financi budeme postupně 
opravovat. 

� Olomoucký kraj na příští rok z Programu obnovy vesnic připravuje tři 
opatření, které se týkají opravy komunikací, chodníků a opravy obecních 
úřadů Dalším opatřením jsou parky, úprava zeleně a památek v obci a 
posledním opatřením jsou prostředky určené na pořádání  kulturních akcí. 
Nás oslovila první varianta, která se týká oprav obecních úřadů. Zvažujeme 
možnost, najít v prostorách základní a mateřské školy prostory pro náš 
obecní úřad. Po novém roce budeme tuto variantu projednávat s architektem 
o vhodnosti umístění obecního úřadu do tohoto objektu. Snížily by se nám 
náklady na elektrickou energii, topení, atd. které jsou doposud ve stávající 
budově OÚ. Pokud by tato dotace vyšla, budovu obecního úřadu bychom 
nabídli k prodeji. 

� Pořád ještě čekáme na dotace z Programu rozvoje venkova. Žádost jsme již 
podali v měsíci listopadu na vybudování inženýrských sítí v nové lokalitě u 
mateřské školky. Jestli dotaci dostaneme se dozvíme pravděpodobně v měsíci 
březnu (pokud naši úředníci a politici budou pracovat, tak jak mají). 
Nechceme naší obec zadlužit, tato varianta dotací je poslední možností jak 
získat finance na tuto akci. Pokud prostředky nezískáme, jsme připraveni tuto 
akci zafinancovat z vlastních zdrojů a samozřejmě budeme muset požádat o 
úvěr.Inženýrské sítě budou hotovy do konce roku 2008, tak jak jsme se 



 

zavázali v kupní smlouvě. 
� Pořád ještě jsou k prodeji kalendáře Mikroregionu Hranicko, kde jsou 

prezentovány okolní obce včetně naší obce, tento kalendář je k prodeji na 
obecním úřadě a v obchodě se smíšeným zbožím ve Skaličce, cena 35,- Kč. 

� Dne 17.12.2007 Ministerstvo pro místní rozvoj projednávalo naši žádost  o 
dotaci na opravu mostní lávky přes řeku Bečvu. Bližší informace budeme 
vědět po novém roce, zatím jsou informace, ale neoficiální. 

� dne 19.11.2007 jsem byla se zástupci naší obci přítomna projednávání 
územní analytické koncepce Olomouckého kraje, která se mino jiné zabývala 
i výstavbou suchého poldru. Vznesli jsme dotazy a také nesouhlas s touto 
výstavbou. Bylo nám řečeno, že budou s naší obci jednat. Je to potěšující 
zpráva, že konečně zástupci Olomouckého kraje najdou cestu s námi hovořit 
na toto téma, které se nás i naší obce bezprostředně týká. Zastupitelstvo obce 
je jednoznačně proti výstavbě tohoto díla. 

 
 
 
 
 

Odpadové hospodářstvíOdpadové hospodářstvíOdpadové hospodářstvíOdpadové hospodářství    
 

UPOZORNĚNÍ 
� svoz komunálního odpadu za 24.12.2007 proběhne v náhradním 

termínu a to 25.12.2007 
 

Termíny svozu komunálního odpadu leden-duben 2008 
                                   7.1.2008                               17.3.2008 
                                 21.1.2008                               31.3.2008 
                                   4.2.2008                               14.4.2008 
                                 18.2.2008                               28.4.2008 
                                   3.3.2008 
 

� u hasičské zbrojnice byly nainstalovány nové kontejnery na tříděný 
odpad. Dva kontejnery jsme získali z dotací a jeden obec zakoupila v 
hodnotě cca 10 000 Kč. 

� Tetrapakové obaly budou i příští rok sváženy čtvrtletně. Je potěšující, že 
poslední sběr byl oproti minulému značně větší. Jen prosím občany, aby 
do těchto pytlů opravdu dávali jen obaly od tetrapaků.  Našly se takové 
pytle, kde byly plasty, sáčky kelímky od jogurtů , aj. Do těchto pytlů patří 
jen obaly od mléka, vína, džusů, fruk, apod. 

  

                                                                              



 

Usnesení 
ze schůze zastupitelstva obce Skalička,  konané dne 19.9. 2007  

v salónku Hospůdky u Bagarů 
 

Zastupitelstvo obce po projednání vzalo na vědomí: 
 

- kontrolu minulého usnesení 
- uvolnění bytu v domě č.p. 34 nad holičstvím 
- informace starostky  

Zastupitelstvo obce Skalička schvaluje: 
65/ZO-2007 – žádost o zproštění placení vývozu odpadu nezletilých klientek 
                       Domova Větrný mlýn v počtu 19 nezletilých klientek dle 
                       předloženého návrhu 
66/ZO-2007 – směrnici pro poskytování cestovních náhrad pro členy 
                        zastupitelstva obce dle předloženého návrhu 
67/ZO-2007 – pronájem nebytových prostor na p.č. 19 v k.ú. Skalička  u Hranic,  
                        místnost v budově autobusové čekárny Trampskému sdružení 
                        Skalička za cenu 1.000,- Kč/rok 
68/ZO-2007 – nájemní smlouvu na pronájem nebytových prostor mezi obcí 
                        Skalička a Trampským sdružením Skalička dle předloženého 
                        návrhu 
69/ZO-2007 – darovací smlouvu mezi obcí Skalička a Trampským sdružením 
                        Skalička dle předloženého návrhu 
70/ZO-2007 – prodej pozemku parcela č. 212/1 a 211 v k.ú. Skalička manželům 
                       Josefu a Bronislavě Veselkovým za cenu 50,- Kč/m2, což 
                       představuje částku ve výši 38 250,- Kč. Manželé Veselkovi 
                       uhradí obci ještě část nákladů na vyhotovení geom. plánu, sepsání 
                       smlouvy a vklad práva na KÚ Hranice 
71/ZO-2007 – prodej pozemku parcela č. 212/3 v k.ú. Skalička  panu Ivanovi 
                        Milanovi za cenu 50 Kč/m2, což představuje částku 2 350,- Kč. 
                        Pan Ivan Milan uhradí obci Skalička část nákladů na vyhotovení 
                        geom. plánu, sepsání smlouvy a vklad práva na KÚ Hranice 
72/ZO-2007 – prodej budovy bývalé základní školy č.p. 66 na parcel č. 39 a 
                        zahrady na parcele č. 40 a 41 v k.ú. Skalička Občanskému 
                        sdružení rozvoj Internetu, který zastupuje předseda  Karel 
                        Kunovský za dohodnutou cenu 300 000,- Kč . Termín zaplacení 
                       do 31.12.2007. OSRI uhradí náklady na sepsání kupní smlouvy, 
                        vklad práva na KÚ Hranice 
73/ZO-2007 – prodej pozemku na parcele č. 10/3 v k.ú. Skalička u Hranic  
                        manželům Lucii a Pavlovi  Ulrychovým na cenu 55 Kč/m2. 
                       Manželé Ulrychovi dále hradí vklad práva na KÚ Hranice 
74/ZO-2007 – prodej stavební parcely č. 9 manželům Polákovým za 
                       dohodnutou cenu 250 Kč/m2 což představuje částku ve výši                 
                       363.250,- Kč 
 



 

 
75/ZO-2007 – prodej stavební parcely č. 20 panu Mužčíkovi Danielovi za 
                        dohodnutou cenu 225 Kč/m2  což představuje částku ve výši 
                        291 600 Kč 
76/ZO-2007 – výměnu parcely č. 6 za parcelu č. 2, o kterou požádali manželé 
                        Krasňákovi,  revokaci usnesení č. 15/ZO-2007 
77/ZO-2007 – úpravu stavebních čar u jednotlivých parcel dle předloženého 
                        návrhu 
78/ZO-2007 – výběr firmy pro realizaci inženýrských sítí v lokalitě u MŠ a to 
                        firmu LB 2000 z Olomouce a schválení smlouvy s touto firmou 
                        s dodatky dle předloženého návrhu 
79/ZO-2007 – rozpočtové opatření č. 3/2007 dle předloženého návrhu 
80/ZO-2007 – žádost manželů Vinklárkových o posunutí termínu placení 
                        nájemného na byt v č.p. 34 na termín konec každého 
                        kalendářního měsíce 
81/ZO-2007 – návrh změny  č.3 územního plánu Obce Skalička 
82/ZO-2007 – návrh dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo 7/2007 mezi Obcí Skalička 
                        a BETY – stavby, izolace a služby, s.r.o. Hustopeče n/Beč. 
83/ZO-2007 – vyřízení úvěru s Komerční bankou, pobočka Hranice na 
      dofinancování realizace výstavby inženýrských sítí pro novou 
                        lokalitu výstavby rodinných domů 
 
Zastupitelstvo obce ukládá starostce: 
� řešit připomínky z dnešního jednání 
 
Zastupitelstvo obce pověřuje starostku 
� k podpisu smlouvy s firmou LB 2000 Olomouc na realizaci inženýrských sítí 

v lokalitě u MŠ 
� k vyřízení úvěru a podepsání smlouvy o úvěru  u Komerční banky Hranice 
� k podpisu kupních smluv s budoucími vlastníky pozemku, kterým na 

dnešním zasedání byl schválen prodej 
� k podpisu dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo č. 7/2007 s firmou Bety Hustopeče 

n/Beč. 
 
 
 
 
Svatopluk Hadaš                                                      Kočnarová Petra 
   místostarosta                                                                starostka 



 

Usnesení  
ze schůze zastupitelstva obce Skalička konané dne 18.12.2007  

v 18.00 hod. v salónku hospůdky u Bagarů 
----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Zastupitelstvo obce po projednání vzalo na vědomí: 
 

- kontrolu minulého usnesení 
- informaci starostky o složení inventarizační komise: p.Hadaš, 

p.Váňa, p.Liška 
- informaci starostky o pronájmu části pozemku p.č. 350/13 za cenu 

0,35 hal/m2 manželům Jaroslavovi a Kateřině Baštánovým, 
Skalička č. 89 

- informace starostky 
 
 

Zastupitelstvo obce Skalička schvaluje: 
 

84/ZO-2007 – rozpočtové opatření č. 4/07 dle předloženého návrhu 
85/ZO-2007 – rozpočtové provizorium na I. čtvrtletí roku 2008 ve 
                        výši 800 000,- Kč 
86/ZO-2007 – členské příspěvky Mikroregionu Hranicko na 
                        rok 2008 dle předloženého návrhu 
87/ZO-2007 – dodatek č. 3 ke Smlouvě o vzájemné spolupráci za  
                        účelem realizace projektu Řešení dlouhodobé  
                        nezaměstnanosti na Hranicku dle předloženého návrhu 
88/ZO-2007 – revokaci usnesení č. 12/ZO-2007  
89/ZO-2007 – prodej parcely č. 518/109 o výměře 1298 m2 Petrovi 
                       Buzinisovi za cenu 250,- Kč/m2 což představuje částku  
                       ve výši 324 500,- Kč 
90/ZO-2007 – prodej parcely č. 518/108 o výměře 1313 m2 Pavlovi 
                       Švecovi za cenu 250,- Kč/m2, což představuje částku ve  
                       výši 328 250 Kč 
91/ZO-2007 – prodej parcely č. 518/103 o výměře 1490 m2 panu 
                        Perutkovi ze Stříteže n/Ludinou za cenu 250,- Kč/m2  
                        což představuje částku ve výši 372 500.- Kč 
92/ZO-2007 – prodej parcely č. 518/100 o výměře 1448 m2 panu  
                        Lipkovi Pavlovi za cenu 250,- Kč/m2 což představuje  
                        částku ve výši 362 000,- Kč 
93/ZO-2007 – finanční příspěvek ve výši 1 000,- Kč Základní  
                        a mateřské  škole Skalička na vánoční besídku 2007 



 

94/ZO-2007 – finanční příspěvek ve výši 500,- Kč Občanskému  
                        sdružení Anděl na provoz denního stacionáře 
95/ZO-2007 – převod části zámeckého parku který se nachází na  
                        parcelách 7/1,7/5 a 7/7 v k.ú. Skalička u Hranic  
                        z Olomouckého kraje, který je zřizovatelem Domova  
                        Větrný mlýn na Obec Skalička  
 

 Zastupitelstvo obce Skalička pověřuje starostku obce: 
 

� k provádění rozpočtových změn do konce roku 2007 
� k podpisu kupních smluv zájemcům o stavební parcely, kterým na 

dnešním zasedání byl schválen prodej 
� k podpisu dodatku č. 3 s Mikroregionem Hranice 
 
 
 
 

         Svatopluk Hadaš                                                  Petra Kočnarová 
           místostarosta                                                             starostka 
 
 
 
 
 
                                

 
                                 Beseda se seniory dne 24.11.2007 



 

Věc: Vyjádření obce Skalička k Zásadám územního rozvoje Olomouckého kraj, dle par. 
39 zákona č. 183/2006 Sb. o územním plánování a stav. řádu, v části výstavby suchého 
poldru Teplice (zamítavé stanovisko) 
 
        Obec Skalička, po seznámení se Studií ochrany před povodněmi na  území Olomouckého 
kraje, zaslala doporučeně dne 7.6.2007  vyjádření svého postoje k zamýšlené stavbě suchého 
poldru Teplice adresované  krajskému  úřadu Olomouckého kraje odbor strategického 
rozvoje, oddělení územního plánu. 
         K dnešnímu datu obec Skalička od krajského úřadu Olomouckého kraje neobdržela 
žádnou odpověď na kladené otázky v zaslaném vyjádření a nebyla v této věci ani jinak 
krajským úřadem kontaktována. 
 
         Obec Skalička proto tímto žádá  Krajský úřad o oficiální stanovisko na  níže kladené 
otázky: 

-  Obhospodařování pozemků v záplavovém území: 
- bude zemědělské obhospodařování  pozemků omezeno (trvalé travní porosty), 

nebo  bude možnost obvyklého zemědělského hospodaření na těchto 
pozemcích .      

- v případě obvyklého zemědělského hospodaření na těchto pozemcích a 
zaplavení obhospodařovaných pozemků , kdo bude kompenzovat vzniklé 
škody vlastníkům nebo nájemcům zaplavených pozemků. 

- po odtoku vody ze zaplaveného území zůstane na pozemcích velké množství 
odpadů , nebezpečných odpadů, mrtvých zbytků rostlin a živočichů. Komu 
připadne povinnost  tyto pozemky na své náklady uvést do původního stavu a 
provést asanaci zaplavených pozemků. 

- budou se zaplavované pozemky vykupovat, v případě výkupu jaká bude 
přibližná cena za 1 m2 . 

- Osada Kamenec: 
- jaké možnosti k náhradnímu bydlení budou obyvatelům osady Kamenec 

nabídnuty ( byty, domy, ubytování v penzionech, domovech důchodců atd). 
- jak bude probíhat vykoupení nemovitostí v osadě Kamenec. 
- kdy budou obyvatelé Skaličky respektive osady Kamenec seznámeni se 

zamýšlenou výstavbou suchého poldru, která bude v bezprostřední blízkosti 
Skaličky 

- přes osadu Kamenec je přístup k nejbližší  železniční zastávce pro občany 
Skaličky , jakým způsobem bude zajištěna dostupnost železniční zastávky. 

 
 Stanovisko obce Skalička:  
        Obec  Skalička na základě výše nezodpovězených otázek, v rámci „Zásad územního 
rozvoje Olomouckého kraje“- veřejně prospěšné opatření ke snižování ohrožení území 
povodněmi, zásadně nesouhlasí s výstavbou suchého poldru Teplice. 
Je v dnešní době v naší republice možné, aby jedna skupina obyvatel  trpěla na úkor jiné! 
Nebo máme současným a hlavně budoucím občanům naší obce připravit nedůstojné 
podmínky pro bydlení a trávení volného času? 
Obec Skalička bude podporovat variantu  s budováním ochranných hrází a zvýšením retenční 
schopností  krajiny v záplavovém území řeky Bečvy,  která je šetrnější k životnímu prostředí 
a je finančně méně nákladná. 
 
Takovéto znění dopisu bylo zasláno na Krajský úřad Olomouckého kraje adresováno  
 1. náměstkovi hejtmana panu Pavlu Horákovi a panu ing. Gremlicovi z odboru 
územního plánování 



 

Novodobá historie, rok 1957Novodobá historie, rok 1957Novodobá historie, rok 1957Novodobá historie, rok 1957    
    

Tento rok byl pro obec významný, protože se konaly volby do MNV, ONV a 
KNV. Tajemníkem MNV byl zvolen střední rolník Alfons Kubeša č. 17, který 
se ihned po zvolení ujal funkce. Předsedou zůstává Ivan František, jeho 
náměstek je Karel Humplík č. 12 a členové rady: Alfons Kubeša, František Vrba 
a František Baštán, všichni střední zemědělci. Po volbách se scházela Rada 
MNV 1x za 14 dnů a její jednání bylo tajné. Plenární schůze MNV se konala lx 
měsíčně  a její jednání je veřejné. Členové MNV naší zemědělské obce pečují 
hlavně o to, aby všechny zemědělské práce byly vykonány v předepsaném čase 
a také dodávky aby byly plynulé a plněny na 100%.  
 V naší obci existuje pouze jediná politická strana, a to KSČ, která má 10 
členů. Předsedou strany je Josef Baštán č. 63 a  tajemníkem staršina SNB 
František Kopečný č. 30. Jiné politické strany po únoru 1948 zanikly. V obci 
funguje několik organizací. Především ČSM, jehož předsedou je Stanislav Janda 
č. 58. Tato organizace úzce spolupracuje s tělovýchovnou jednotou „SOKOL“, 
hlavně na společném cvičení. SČSP neprojevil v běžném roce žádnou činnost a 
omezil se pouze na vybírání členských příspěvků. Dále ještě funguje výbor žen, 
jehož předsedkyní je Milada Kopečná a tajemnicí Marie Štruncová a dalších 5 
členek. Spolupracuje s MNV při kulturních podnicích obce, v rodičovském 
sdružení a při nadílce „DĚDY MRÁZE“. 
Poměry lidopisné: v běžném roce zemřelo 6 osob. Ludvík Vinkler, důchodce - 
64 let, Marie Andrýsová – 53 let, František Hajda, cestař – 52 let, Antonín Vrba, 
rolník na odpočinku – 58 let, František Vykopal, zemřel tragicky při jízdě 
traktorem – 17 let, Marie Baštánová, na odpočinku – 71 let. 
Během roku se konalo také 6 sňatků. Antonín Kočnar č. 5 s Marií Skříčilovou 
z Velké, Drahomíra Stržínková č. 67 s Janem Sochorem z Blížkovic, Antonín 
Toláš č. 85 s Eliškou Mikešovou z Hustopeč, Antonín Smolka č. 56 s Marií 
Volkovou z Polic, František Smolka s Boženou Mrhalovou č. 21 a Marie 
Havranová se Stanislavem Kolaříkem, posluchačem Vojenské akademie 
v Hranicích. 
Narodilo se několik dětí: Jarmila Volková č. 23, Marie Mrhalová č. 21, Zdeněk 
Krasňák č. 11, Petr Ovčáčík č. 38, Drahomíra Pavlíková č. 13, Stanislav Kolařík 
č. 4, Alena Hadašová č. 46,  Karla Vykopalová č. 85 a Alena Yykopalová č. 36. 
Poměry kulturní:  v naší obci je dvoutřídní obecná škola, ředitel je František 
Jiříček. Do školy nastoupilo 42 žáků, z toho do I. třídy 18 žáků /8 chlapců a 10 
dívek/ a do II. třídy 24 žáků /16 chlapců a 8 dívek. Do osmiletky v Hranicích 
chodí 21 žáků, do jedenáctiletky 3 žáci. Do hospodářské školy 1 žákyně a do 
zemědělské školy také 1 žákyně. V roce 1957 se uskutečnilo 7 přednášek, 
kterých se zúčastnilo 251 osob, 5 divadelních představení s účastí 572 osob, 8 
tanečních zábav a 13 ostatních veřejných podniků. Celkem bylo v roce 37 
osvětových podniků, které navštívilo 3000 osob. Od 1.11. začalo hospodařit 
družstvo v živočišné výrobě. Stav dobytka k 31.12.1957 byl: 103 dojnic 12 ks 
mladého hovězího dobytka, 22 koní, 5 hříbat, 21 prasnic, 55 běhounů  a 26 selat.  



 

Dodávky v JZD byly splněny. U mléka 217%, hovězího masa 132% a u 
vepřového 132%. Do JZD nevstoupilo 16 zemědělců s celkovou výměrou 87 ha. 
Většinou pro nedůvěru k družstevnímu hospodaření. V naší obci přezimovalo 38 
včelstev. Podle včelařského důvěrníka Stanislava Mrhala byla snůška medu 
velmi dobrá. Hospodářem myslivosti je Icela Ferdinand č. 59. V běžném roce 
bylo odstřeleno 50 bažantů, 20 zajíců a 4 srnci. Stav zvěře je slabší proti 
příznivějším letům. Úroda sena, obilovin a brambor byla oproti r. 1956 slabší, 
protože naše obec byla 7.6. a 14.7. postižena krupobitím tak, že v některých 
místech byly obiloviny zničeny až ze 100%. Brambory byly postiženy hnilobou 
pro stálé deště v září. Ovoce se neurodilo ani pro domácí potřebu. 
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Leden:  Vašková Hana č. 1    50 let 
   Mrhal Stanislav, č. 76    81 let 
   Humplíková Božena č. 12   83 let 
   Ivanová Milada č. 124   84 let 
   Icelová Marie č. 64    85 let 
 
 
Únor:   Vykopalová Anna, Kamenec 92  87 let 
    
 
Březen:  Ovčačík Karel, č. 154    50 let 
   Cupalová Evženie, č. 71   50 let 
   Šindelková Ludmila, 62   85 let 
   Kunovská Marie, č. 14   91 let 
 
 
Duben:  Rýcová Marcela, č. 73   60 let 
   Stržínková Božena, č. 133   86 let 



 

Co víte a nevíte o naší knihovněCo víte a nevíte o naší knihovněCo víte a nevíte o naší knihovněCo víte a nevíte o naší knihovně    
    

 Knihovna ve Skaličce se nadchází v budově základní školy a 
mateřské školy. Provoz knihovny je po celý rok vždy každé pondělí. 
Půjčovní doba je přizpůsobena ročnímu období. V současné době, 
v zimním období je knihovna otevřená od 16.00 hod., v letním období 
od 18.00 hod. 
 Půjčovní doba je viditelně vyznačena na vchodových dveřích, 
které vedou ke knihovně. Na budově je také tabule, která zřetelně 
označuje naši knihovnu. 
 Kromě půjčování knih poskytuje knihovna bezplatné užívání 
internetu pro všechny čtenáře. 
 Vlastníme 2814 svazků knih pro dospělé, 440 svazků pro děti. 
Ve spolupráci s Městskou knihovnou Hranice, dostáváme 2x ročně asi 
300 knih na dobu jednoho roku. Po roce jsou vyměněny za další 
novinky. 
 Mimo knih půjčujeme i časopisy, které jsou finančně hrazeny 
Obecním úřadem ve Skaličce. Jsou to: Reflex, Květy, Vlasta, Story a 
Zahrádkář. Někdy se u nás mohou půjčit i jiné časopisy, které jsou 
vlastně darem od čtenářů. Každý čtenář, vždy po 1. lednu platí 
jednorázové zápisné. Pro pracující se jedná o 20,- Kč, děti,  mládež, 
studenti a důchodci platí 10,- Kč. 
 V roce 2007 jsme půjčili celkem 3690 knih a časopisů. 
 Dospělí čtenáři si půjčili 3090 knih a  časopisů, děti 600 svazků 
knih nebo časopisů. 
 Využijte služeb, které knihovna poskytuje, přijďte se aspoň 
podívat, možná Vás některá z knih  zaujme a stanete se novými 
čtenáři. 
 Na konci roku přeji všem sváteční vánoční pohodu, a do dalšího 
roku zdraví, štěstí a osobní pohodu. 
 
 
      knihovnice Marie Foltýnová 



 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

                     
 
                      
 
                           I.  Vánoční výstava ve dnech 14.-16.12.2007 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
          Čilý stavební ruch v Domově Větrný mlýn 



 

V současné době se dění v našem zařízení podobá spíše pracovišti na 
Temelíně, nebo nějaké jiné podobné velké stavbě. Firma se střídá s firmou. 
Cizích pracovníků je zde pomalu více jako těch našich. 

Proč zrovna takový shon a proč zrovna v tomto závěru roku ?  Odpověď 
je jednoduchá. Byly nám uvolněny finanční prostředky. Bohužel až v této době a 
tak nám nezbývá nic jiného, než bořit a budovat. V tomto adventním čase, místo 
toho, abychom rozjímali a hodnotili uplynulý rok a prožívali dobu nábožného 
klidu, musíme usilovně pracovat.  

V tomto svém příspěvečku bych chtěl podat kratičký přehled všech 
činností, které u nás probíhají.Tak především vyměňujeme všechna okna na 
hlavní budově. Taky provádíme výměnu většiny oken na přilehlých budovách. 
Už toto dílo by stačilo na plné vytížení. My jsme však šli ještě dál. Velkou 
opravu provádíme na fasádě hlavní budovy. Spravujeme římsu, která počala 
opadávat a ohrožovat tak osoby. Spravujeme také sokl na hlavní budově, který 
byl obložen gabřincem a to mělo za následek „udušení“ a vlhnutí zdiva. No a 
když už jsme udělali tyto úpravy (římsa, sokl, okna) bylo třeba namalovat celou 
fasádu. Kromě toho pracují zedníci a vodaři v interiéru hlavní budovy. V horním 
patře přebudováváme WC klientek, vyměňujeme zcela podlahu v horní chodbě a 
také bouráme zdi pro zabudované skříně tak, aby nepřekážely na úzkých 
chodbách. Náš letitý problém je totiž boj o prostor, kterého se nám zoufale 
nedostává. Kromě toho jsme v přízemí v místnostech pro trvale imobilní klienty 
zhotovili lité podlahy. To je velmi praktické při údržbě těchto prostor. 

Další akce nás čeká až budeme vyměňovat podstatnou část vybavení 
prádelny. Dvě staré pračky (ze čtyř) ustoupí zcela novým. Do prádelny přibude 
nový mandl, lis na prádlo. Kromě toho jsme pořídili žehličku s vyvíječem páry. 
Také terapie klientek budou doplněny novým vybavením. Objednali jsme si 
novou vypalovací pec na keramiku a koupili jsme také nový hrnčířský kruh. 

Klientkám samotným jsme pořídili 8 nových polohovacích postelí. Došlo 
na výměnu všech válend v ústavu za nové. Koupili jsme nové noční stolky. Ty 
už budou vybaveny zámky a klientky si tak budou moci ochránit alespoň trošku 
svého nejsoukromějšího majetku. Kromě toho jsme vybavili místnosti novým 
nábytkem, skříně, nová kuchyň, nové židle na některých oddělení. Mimo to jsme 
pořídili dva kvalitní přepravní stojany na klientky. 

Kromě těchto náročných úkolů musí probíhat normální, běžný provoz a 
údržba zařízení. A tak například došlo k poměrně rozsáhlému kácení stromů u 
hlavní budovy. Stromy jsou přestárlé, z části suché, mají polámané větvě 
v korunách. Při větším větru hrozil jejich pád a tím ohrožení životů a majetku. 

Chtěl bych i touto cestou poděkovat všem pracovníkům za trpělivost, 
pomoc a výdrž při takto hektickém nasazení. Doufám, že až věci dospějí ke 
zdárnému konci, sejdeme se na poradě, uvaříme kafe a společně si navzájem 
poděkujeme.  

 
 
Je ale třeba pochválit i klientky, kterých se opravy a stavební shon dotýká 

nejvíce. Jsou trpělivé a až na výjimky snáší tuto stavební „rošádu“ velmi dobře. 



 

Snad je to i tím, že se jedná o jejich bydlení a o zlepšení jejich životních 
podmínek. 
 
       Mgr. Antonín Němec, ředitel 
 

Ohlédnutí za setkáním seniorůOhlédnutí za setkáním seniorůOhlédnutí za setkáním seniorůOhlédnutí za setkáním seniorů. 
 
 

Vážení spoluobčané, dnes Vás nebudu obtěžovat nechutnými řečmi o 
žumpách, septicích a čistírně, ale chci něco napsat o mnohem příjemnější 
záležitosti a tím bylo letošní setkání seniorů. Setkání se uskutečnilo v sobotu 16. 
listopadu. Poprvé v nově opravené sokolovně a myslím si, že patřilo k 
nejvydařenějším. Již před zahájením jsme byli příjemně překvapeni velkým 
zájmem o toto setkání, protože účast byla poměrně vyšší jak v minulých letech. 
Po úvodním vystoupení p. starostky nás bavili naši nejmladší spoluobčané od 
těch nejmenších benjamínků až po školáky. Scénky byly výborně připraveny,  
za což patří poděkování všem, kteří to s dětmi nacvičili. A dětem samozřejmě 
velkou jedničku s hvězdičkou. 

V hlavním projevu nás paní starostka seznámila se vším, co se v obci 
udělalo a co se připravuje do příštích let. Jedním z projektů, který se zpracovává, 
je celková úprava veřejných prostranství. S tím souvisí i přičlenění části 
zámeckého parku k obci. V diskusi padla námitka asi v tom smyslu „ koho  to 
napadlo a co to bude stát peněz“. Musím se přiznat, že k nim patřím také. Já 
osobně tuto myšlenku, přičlenit část parku k obci, nosím v hlavě snad už 10 let. 
Myslím si, že se na všechno nemůžeme dívat jen přes peníze, zejména když jde 
o úpravu obce. Je třeba vidět i význam estetický,  případně duchovní. Jistě bude 
lépe vypadat, když odstraníme málo vzhledný plot, dělící park od obecních 
prostranství. Věřím, že  některým lidem to nic neříká, ale mnozí z nás máme 
krásné pocity, když můžeme posedět, nebo se projít v parku, jehož stromy 
shlížely již na naše dávné předky. 

Po oficiální časti setkání následovalo výborné občerstvení. Mile jsme byli 
překvapeni, když obsluhy se ujaly paní učitelky včetně paní ředitelky. Potom 
pokračovala volná zábava. K tanci a poslechu nás svými skladbami vracel do 
našeho mládí Akord Zašová. 

Myslím, že vy kteří jste přišli na toto setkání, jste byli spokojeni a za rok 
rádi přijdete znovu. Doufám, že se přidají i ti, kterým to letos nevyšlo. Možná, 
že i senioři, kteří se zatím těchto setkání neúčastnili přehodnotí svůj postoj a 
přijdou také. Je jen málo příležitostí, kdy se můžeme takto setkávat a bavit, tak 
je využijme. 

 
                   Přeji Vám pevné zdraví do dalších let!                

         Váňa Václav 



 

 
 

 
                              Podzimní slavnost v Mateřské školce 
 
 
 

 
                         Děti které účinkovaly na setkání se seniory  



 

Zprávičky zZprávičky zZprávičky zZprávičky z    naší školičkynaší školičkynaší školičkynaší školičky    
    

 V říjnu nám daly paní učitelky moc těžký úkol. Každá rodina měla 
společně vyrobit skřítka z přírodnin, dát mu nějaké jméno a třeba i vymyslet 
příběh, či pohádku. V týdnu před svátkem Martina se školka zaplnila skřítky 
z řepy, brambor, slámy i dřeva. Přibyli nám kamarádi Pořádníček, David 
Slamáček, Strašák Hugo, Březovec, Bramboráček, Mrkvička, Lubomír, Cuketa, 
Borovec Březový, Medovníček, Jehlička, Bějoja, Hugo, Slamáček. Na pátečním 
odpoledním „skřítkování“, maminky naše skřítky představily – jak se jmenují, 
co mají na starost a některé povídaly i pěkný příběh nebo pohádku. My, děti, 
jsme potom skřítky roznesly po lese a po vesnici, podle toho, jaké měli jméno a 
úkoly. Třeba skřítek Březovec hlídá v parku, skřítek Bramboráček u družstva a 
skřítek Pořádníček zůstal ve školce, aby dohlížel, jestli si každý z nás umí po 
sobě uklidit. Jestli jste je někde potkali, pěkně je pozdravujte a prosíme, nezničte 
nám je. 
 Přejeme Vám krásné a spokojené Vánoce a přidáváme dvě nejkrásnější 
pohádky o skřítcích. 
  

O skřítkovi LuboškoviO skřítkovi LuboškoviO skřítkovi LuboškoviO skřítkovi Luboškovi    
 
V jednom lese žil skřítek, který neměl žádné jméno. Často se potkával se 
zvířátky, a ta se stala jeho kamarády. Nejlepším přítelem byl oslík, který se 
zatoulal statkáři z vesnice. Putovali spolu světem a konali dobré skutky. Tak 
ubíhal čas, až jednoho dne zjistili, že zestárli. Slíbili si, že se nikdy neopustí. A 
tak šli až přišli ke zlatému zámku. Protože měli velkou žízeň, poprosili o trochu 
vody. Pán, celý ze zlata, co hlídal krám řekl: „Počkej skřítku, tady je nebe. Ty se 
napít můžeš, ale oslík ne!“. „Svého věrného přítele nikdy neopustím, to raději 
umřu žízní“, řekl skřítek. Nechali zlatý zámek zámkem a putovali dále. Šli a šli, 
cestou už málem padali žízní. A najednou před skřítkem a oslíkem se objevil 
oprýskaný zámek. U vchodu seděl stařík. Přišli k němu a prosili jej o trochu 
vody. Stařík se usmál a řekl: „Tady je nebe, skřítku! Můžeš jít a napít se i se 
svým přítelem oslíkem.“ Šli a napili se. Pili dlouho, protože měli velkou žízeň. 
Když se dost napili, zeptal se skřítek udiveně staříka: „Jak to, že tady je nebe, 
když nám ten zlatý pán dole říkal, že nebe je tam? Stařík se usmál a pravil. 
„Ten, kdo opustí svoje přátele v nouzi, ten už navždy zůstane tam dole v pekle. 
A to zlato,co vidí, je jen v jeho očích.. Ti, co kouzlům pekel nepodlehnou a 
neopustí své přátele, přijdou do nebe.“ A najednou se otevřely dveře zámku a 
vylétli andělé, kteří pustili oslíka a skřítka do rajské zahrady. Tam oba žijí 
šťastně dodnes. Protože byl skřítek tak hodný a přinesl do nebe lásku, klid a mír, 
dostal od andělů v nebi jméno LUBOMÍR. 
 
   
                      autorkou je B.Machancová 
 
 



 

Pohádka o OttoviPohádka o OttoviPohádka o OttoviPohádka o Ottovi    
    

    
    

 To bylo kdysi dávno, kdy v malé vesnici na okraji lesa bydlel ve své 
chaloupce hajný se svou paní a malým chlapcem, který e jmenoval Otta. Otta 
byl kluk pracovitý, pomáhal doma mamince, ale rád také chodil s tátou do lesa. 
Pozoroval zajíce, srnky, jeleny, bažanty a další zvířátka, která tady bydlí. Když 
bylo pěkné počasí, brával táta Ottu s sebou. Vždy mu kladl na srdce, aby 
nechodil do lesa sám. Říkal, že hluboko v lese bydlí čaroděj, který neposlušné 
děti začaruje a udělá z nich lesní skřítky. Otta na tatínkova slova za čas 
zapomněl. Jednou místo štípání dříví utekl do lesa. Na okraji lesa hopkal zajíc. 
Otta se za ním rozběhl, ale zajíc byl rychlejší. Po chvíli chlapec zjistil, že se 
ztratil. K tomu se ještě začalo stmívat a Otta se začal v lese bát. Sedl si na pařez 
a plakal. Najednou se před ním objevil čaroděj. Otta se nesmírně polekal a chtěl 
utéct, ale nohy mu hrůzou zdřevěněly. Čaroděj ho proměnil v malého skřítka a 
řekl: „Teď se budeš jmenovat Březovec a nikomu nesmíš říct své jméno, jinak 
zůstaneš navždy skřítkem. Když tě ale maminka pozná a odpustí Ti, že jsi utekl 
a dá Ti pusu, bude z Tebe zase Otta.“ V tom se udělala tma a kouzelník zmizel. 
Otta, teď už Březovec, se opět rozplakal. Po chvíli si uvědomil, co mu kouzelník 
řekl, a protože se mu po mamince a tatínkovi začalo moc stýskat, vydal se lesní 
cestičkou domů. Když přišel k chaloupce, uviděl nešťastné rodiče, jak přemýšlí, 
kam se jejich chlapeček ztratil. Skřítek se rozhodl, že za nimi půjde a nabídne 
jim pomoc. Přišel k nim a řekl: „Dobrý den, já jsem skřítek Březovec a budu 
Vám pomáhat“. Rodiče se náramně polekali a tatínek sáhl po koštěti a chtěl 
skřítka vyhnat. Ale maminka ho zadržela. Zdálo se jí, že skřítek má hlas jako 
jejich Otta a pomoc v chalupě se vždycky hodí. Tak začal Březovec mamince 
pomáhat. Sekal dříví, krmil králíky, pomáhal na zahradě a mamince čím dál víc 
připomínal Ottu. Čas utíkal, maminka s tatínkem vzpomínali na synka a 
přemýšleli, jestli ho ještě někdy uvidí. Březovec zase přemýšlel, jak to udělat, 
aby mu maminka dala pusu. Až jednou!. Maminka vycházela na zahradu 
zakopla o větev a zlomila si nohu. Březovec rychle přiběhl a i když byl malinký, 
dostal najednou tak velkou sílu, jak moc měl maminku rád. Pomohl mamince do 
chalupy a uložil ji do postele. Maminka měla ohromnou radost z toho, že ji 
skřítek pomohl. Zvedla ho z podlahy a dala mu pusu. V tom se udělala tma, 
objevily se dva blesky a z malého Březovce byl opět Otta. Maminka ho vzala do 
náruče a oba měli velikou radost, že jsou spolu. Počkali na tatínka, který byl ve 
vesnici a pak se všichni tři radovali a slavili a oslavovali, až z toho štěstí usnuli. 
 Od té doby už Otta sám do lesa nechodil a rodiče poslouchal. 
 
 
      autory pohádky jsou manželé 
         Melichaříkovi ze Zámrsk 
 
                



 

 

        
   Sestry Hrabovské se svým vystoupením na Skaličských hodech 20.10.2007 
 

                
                                  Skaličské hody 20.-21.10.2007 



 

 
 

KULTURNÍ KOMISE PŘI OBECNÍM ÚŘADĚ 
VE SKALIČCE 

Vás srdečně zve na 
 

II. ADVENTNÍ KONCERT 
 

který se koná v sobotu 22. prosince 2007  
v 15.30 hodin 

v místní Sokolovně 
 

Pozvání na tento koncert přijala Schola Pramínek Cholina 
a Pramen Cholina z Olomoucka, která nám zazpívá 

vánoční písně a koledy 
Přijděte si poslechnout příjemné vánoční melodie 

a naladit se tak na vánoční atmosféru 

                           
Před zahájením  koncertu budou předány Řády vanilkových 

rohlíčků a malý vánoční dárek vítězkám 
 
 

V 17:00 h. mše Svatá v místní kapli za hudebního 
doprovodu Scholy Choliny  

 
                                                                                                                    

Vstupné dobrovolné 
 

 


